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است. مى خواهم در بخشى از جلسه به 
پرسش هاى شــما پاســخ دهم. لطفا 
ســؤالاتتان را اينجا برايم به اشــتراك 
بگذاريــد. اين بار #نوبت-شماســت.» 
توئيتى كه واكنش ها و سؤالات زيادى را 
براى شــهردار جوان مشــهد به همراه داشت. 
محمدرضا كلائى براى نشست خبرى همان طور 
كه گفته بود، حاضر شد؛ البته با 20 دقيقه تأخير. 
در دويســتمين روز كارى اش، به سالن شهداى 
شهردارى مشهد آمد تا پاسخ گوى جمع زيادى از 
خبرنگاران ملى و محلى باشد. اين بار هم كتش 
تنش بود ولى در جايى از صحبت هايش، همانند 
نشســت خبرى قبلى، باز هم از پوشــيدن كت 
اظهار نارضايتى كرد. همــان ابتدا هم گفت كه 
ترجيح مى دهد بدون مقدمه و بلافاصله به سراغ 
سؤالات خبرنگاران برود. اين شد كه او 3 ساعت 
و 7 دقيقه را بنا بر آنچه قبلا هم درباره اعتقادش 
به گفت وگو بيان كرده بــود، فقط به خبرنگاران 
پاسخ  داد. بر اساس عهدى كه دارد و بايد در هر 
100 روز كارى گــزارش عملكــرد بدهد، اين 
دومين نشســت خبرى او بود. در نشست ديروز 
محمدرضا كلائــى موجى از انــرژى به صورت 
سينوســى در جريان بود و با ايــن حال در آخر 
جلســه به موضوعاتى خارج از متن اصلى ختم 
شــد. جايى از ايــن برنامه خبرى بــه موضوع 
شبگردى هاى شــهردار 38 ساله شــهرمان با 
تى شرت و لباس خاكى در شهر اختصاص پيدا 
كرد، جايى به خبرهاى خوب درباره ســرانجام 
پروژه هايى كه اگر در همين دوره شروع شده اند 
حتما در همين دوره هم به پايان برسند، پرداخته. 
كلائى در اين نشست اين وعده را داد كه كار هيچ 
پروژه اى كه در اين دوران مديريت شهرى شروع 
شــده اســت، نيمه تمام نمى ماند. يكى از اين 
پروژه ها افتتاح پارك 72 هكتارى و ســوله هاى 
تاريخى در اراضى لشكر 77 است. نقشه هاى اين 
اراضى روزهــاى ابتدايى تيرماه به اســتاندارى 
خراسان رضوى ابلاغ شد و كلائى، شهردار مشهد، 
هم از مأموريتى كه براى اين اراضى به معاونش 

داده است، خبر داد.
او در پاســخ به شــهرآرا در اين زمينه اين طور 
اظهار كرد: پيشاپيش دستور دادم نقشه بردارى 
را در قســمتى از اين اراضى كه قرار است پارك 
72هكتارى در آن احداث شــود، شروع و براى 

اجراى آن مشاور انتخاب كنند.
كلائــى گفــت: «گفت وگوهــاى بســيارى با 
اميران ارتش انجام شده اســت و احداث پارك 
72 هكتارى و ســوله هاى تاريخى از مهم ترين 
پروژه هايى به حساب مى آيد كه مى خواهم در اين 
دوره مديريت شهرى به سرانجام برسد». او افزود: 
اين سوله ها در شمال شــرق پادگان قرار گرفته 
اســت و به دليل راه هاى زيرزمينى كه به آن ها 
مرتبط مى شوند، جاذبه گردشگرى زيادى دارد.

شهردار مشــهد اين اعتقاد را دارد كه اگر نسل 
قبل پارك 72 هكتارى ملت را به ما هديه داده 
اســت، نســل ما هم بايد ميراثى اين چنينى به 
آيندگان بدهد. او همچنين تأكيد كرد: «كارى 
كه تا پايان دور پنجم تمام نشود، آغاز نمى كنيم و 
نمى خواهيم پروژه ها را طولانى مدت كنيم يا روى 
دست مديريت بعدى بگذاريم. پس همين دوره 

اين پروژه ها را اجرايى مى كنيم».

 با پولی شدن تردد در اطراف حرم مخالفم

«با پولى شــدن تردد در اطــراف حرم رضوى 
مخالفم اما با محدودكــردن عبور و مرور در اين 
قسمت موافقم». اين هم جمله خبرى شهردار 
مشــهد در پاســخ به يكى از خبرنگاران در اين 
نشســت در رابطه با نگرانى هــاى به وجودآمده 
درباره پولى شــدن تردد در اطراف حرم مطهر 
رضوى بود. شهردار مشهد اعتقاد دارد كه فضاى 
پيرامون حرم مطهــر بايد امن و آرام باشــد و 
رفت وآمد به آسانى انجام شــود. همچنين بايد 
معلولان و جانبازان در عبور و مرور در اين قسمت 
با كمترين ســختى مواجه شــوند و شهروندان 
بتوانند از حمل ونقل عمومى بيشترين استفاده 

را بكنند.
او با اشــاره به اينكه وضع موجود در اين زمينه 
وضع مناســبى ارزيابى نمى شــود، اظهار كرد: 
اين وضعيت بايد تغيير كنــد و براى اين منظور 
چند نهاد به صــورت هم زمان بايــد وارد عمل 
شــوند. شــوراى همتــا، راهنمايى ورانندگى، 
مجموعــه مديريت شــهرى و آســتان قدس 
رضوى بايد همــكارى كنند كــه البته پيش از 
ايــن، گفت وگويى بين ايــن مجموعه ها برقرار 
نبوده و حتى بر سر اينكه مطالعات از سوى يك 
نهاد براى اين منطقه انجام شــود، توافق نبوده

 است.
كلائى با بيان اينكه توسعه ارتباطات و گفت وگو 
باعث شده اســت تا نظرات به هم نزديك شوند، 
ادامــه داد: راهكارهاى مختلفى بررســى و اين 
راهكارها به افق كوتاه مدت و درازمدت تقســيم 
شــده اســت. موضوع پياده محور بودن در اين 
منطقه بايــد در اولويت قرار گيــرد؛ همچنين 
معتقديم محدود ســازى بايد با رعايت عدالت 
انجام شــود و اين كار لزوما بــا گرفتن عوارض 
انجام نمى شــود. در نتيجه بايد تســهيلات و 

محدوديت هايى را برقرار كنيم.

  ســاخت پارکینگ های اطراف حــرم رضوی تا

پایان سال ۹۹

شهردار مشهد يادآور شد: به اين نتيجه رسيديم 
كه محدوده پيرامون حرم مطهر بايد به تعدادى 
پاركينــگ با ظرفيت بــالا مجهز شــود تا اين 
مناطق، محلى براى پارك خودروهاى شخصى 
و مبدأ اســتفاده از حمل ونقل عمومى باشــد. 
براى اين منظور اولين پــروژه احداث پاركينگ 
در ميدان شــهدا خواهد بود كــه آغاز عمليات 
عمرانى اين پروژه ظرف چنــد روز آينده انجام 
مى شود. پاركينگ وحدت نيز در انتهاى خيابان 
نواب صفوى ظــرف يك ماه آينــده كلنگ زنى 

خواهد شد.
وى با بيان اينكه زمينى در نزديكى ميدان بسيج 
از سوى آســتان قدس در اختيار شهردارى قرار 
مى گيرد تا كار ساخت پاركينگ در اين محدوده 
نيز انجام شود، گفت: هم اكنون نيز مطالعات اين 
كار شروع شده است و ظرف 2 ماه آينده عمليات 

عمرانى آنجا نيز آغاز خواهد شد.
كلائى درباره احداث پاركينگ در ميدان شهيد 
گمنام اظهار نگرانى كرد و گفت: در اين منطقه 
با مشكلاتى مواجه هستيم و با اين حال آستان 
قدس گفت وگوهايى را با وزارت نفت شروع كرده 
است تا بخشى از زمين شركت نفت به اين منظور 
اختصاص يابد. شهردار مشهد اين وعده را هم داد 
كه سهم شهردارى در حوزه ساخت پاركينگ در 
اطراف حرم مطهر رضوى را تا پايان سال 99 به 

سرانجام برساند.

  استفاده از ارتفاعات جنوبی با حکمیت دانشگاه

فردوسی

«كمربند جنوبى با وجود داشتن مصوبات لازم، 
ملاحظات لازم را ندارد. پــس توافقى كرديم تا 
مطالعات لازم را براى رفع نگرانى ها و دغدغه هاى 
مطرح شــده انجام دهيم و قرار است براى اين 
موضوع دانشگاه فردوســى به عنوان حَكَم قرار 
بگيرد». اين را هم شــهردار مشهد در ادامه اين 
نشســت خبرى درباره كمربند ميلياردى گفت 
و افزود: در مطالعاتى كــه طى روزهاى آينده به 
پايان مى رسد، سعى شده است ملاحظات لازم 
با راهكارهاى فنى رعايت شــود و نتيجه اى كه 
دانشگاه فردوســى اعلام مى كند، قطعا اجرايى 

مى شود.
كلائى در رابطه با دغدغه هاى دادستانى، اضافه 
كرد: دادستانى دغدغه توسعه ساخت وسازها و از 
بين رفتن محيط زيست را دارد كه براى رفع آن 
ملاحظات لازم صورت  مى گيرد و اميد اســت با 
كمك دانشگاه فردوسى اين مسئله مرتفع شود.

آن طور كه شهردار مشهد درباره ارتفاعات جنوبى 
مشهد گفته است، «اين محدوده 19 هزار هكتار 
است و تنفس گاه مشــهد محسوب مى شود كه 
بايد كارهاى لازم براى توســعه كمربند سبز و 
تسهيل استفاده مردم از اين فضا صورت بگيرد. 
با اين رويكرد 2 ميليون درخت كاشــته شــده 
و اقداماتــى مانند ايجاد راه بــراى كوهنوردان، 
ساخت سرويس بهداشــتى، توسعه تجهيزات 
آبيارى فضاى سبز و خدمات عمومى نيز انجام 

شده است».
او با تأكيد بر اينكه ارتفاعات جنوبى شهر مشهد 
يكى از اولويت هاى جدى كارى اش است، گفت: 
23 ميليون مترمكعب آب براى فضاى سبز مشهد 
استفاده مى شود كه از اين ميزان، به دليل استفاده 
از گونه هاى كمياب گياهى، 2 ميليون مترمكعب 
آب صرف آبيارى فضاى سبز ارتفاعات جنوب شده 
و اين در حالى  است كه در اين ارتفاعات به اندازه 
تمام فضاى سبز شهرى، درخت كارى شده است.

 از قله زو تا پارک خورشید با تله کابین

كلائى همچنين با تأكيد بر لزوم زمينه ســازى 
براى حضور مردم در ارتفاعات جنوبى مشــهد، 
گفت: حضور مردم تنها عاملى است كه مى تواند 

از اين ارتفاعات حفاظت كند؛ به همين دليل در 
حال انجام مطالعات زيست محيطى هستيم تا 
تله كابينى از پارك خورشــيد به قله زو احداث 

شود.

 گفت وگو جواب می دهد و زمان می برد

كلائى درباره آينده طــرح پيرامون حرم مطهر 
رضوى نيز اظهار كرد: طرح اطراف حرم مطهر 
رضوى در سال 72 شــروع به طراحى شد و در 
سال 78 و همچنين دهه 80 مصوبات بالادستى 
را گرفت. هرچند آن زمان فكر مى شد كه طرح 
خوبى است و البته در برخى از بخش ها نيز خوب 
بود، در قسمت هايى عملكرد خوبى نداشت. در 
ابتداى دهه 90 كــه انتقادها زياد بود، بازنگرى 
اين طرح در دستوركار شوراى عالى معمارى و 
شهرسازى قرار گرفت و بازنگرى بيشتر از اينكه 
عاقلانه باشد، تحت تأثير هيجان و سرعت قرار 

گرفت و بسيارى از حقوق مردم را رعايت نكرد.
وى با بيــان اينكه در حال حاضــر گفت وگوها 
بين شهردارى، اســتاندارى و ساير نهاد ها آغاز 
شده است، افزود: پيش از اين و به ويژه در دوره 
چهارم، دعواهاى عجيب و غريبى بين دستگاه ها 
بر سر اين موضوع وجود داشــت كه زبانزد بود. 
حتى در زمانــى مديران را از جلســات بيرون 
مى كردند. با اين وجــود هم اكنون با گذر از اين 
اختلافات، گفت وگوها در جريان اســت. هفته 
گذشته جلسه اى با حضور وزير راه وشهرسازى 
در دفتر توليت آستان قدس رضوى برگزار شد. 
هم اكنون وزارت راه وشهرسازى پذيرفته است 
كه تغييراتى در طرح اطراف حرم مطهر رضوى 
تا پايان تابستان امســال انجام شود. 25 سال 
است كه اين طرح شروع شده است و اگر  سرعت 

نگيرد، با شكست مواجه مى شود.

وى با بيان اينكه سال گذشته با گفت وگوهايى كه 
انجام شد، رئيس جمهور دستور داد تا اعتبارات 
لازم با اولويت اجراى زيرساخت ها پرداخت شود، 
گفت: بر اين اســاس قرار بود سال گذشته 700 
ميليارد تومان و امسال 1400 ميليارد تومان اوراق 
منتشر شود كه نيمى از آن را شهردارى پرداخت 
خواهد كرد. بر اين اساس فعاليت هاى زيرساختى 
و خدماتى خوبى در اين منطقه انجام شده است؛ 
به طورى كه تقريبا در سال 97 و ابتداى سال 98 
به اندازه 15 سال گذشته، فضاى سبز در اطراف 

حرم رضوى ايجاد شده است.

 آبادگران، پروژه ای مضر برای شهر

كلائــي همچنيــن درخصوص ســؤال يكي از 
خبرنگاران دربــاره پروژه پرحاشــيه آبادگران 
گفت: بدون شك اين پروژه براى شهر مضر است. 
پروژه آبادگران از لحاظ قانونى مجوزهاى لازم را 
گرفته اســت، اما به علت اينكه قرار بوده به يك 
پروژه گردشگرى و تفريحى تبديل شود و توسعه 
فضاهاى فرهنگى مدنظر قرار گيرد، به تعهدات 

خود عمل نكرده است.
شهردار مشــهد با اشــاره به ورود دستگاه هاى 
نظارتى در اين رابطه، بيــان كرد: احقاق حقوق 
مردم مشهد ســرجمع تمامى فعاليت هايى به 
حساب مى آيد كه در دست انجام است. آبادگران 
به دليل تخطى از تعهدات خود پروژه پيچيده اى 
است كه سال هاى سال وبال گردن شهر مشهد 

خواهد بود.
يكى از وعده هاى خوبى كه شــهردار مشهد در 
اين نشست به شــهروندان داد، رشد اقتصادى 
هشــت درصدى در مشــهد بود. كلائى با اشاره 
به امكان رشــد اقتصادى مشــهد با وجود رشد 
اقتصــادى منفى در كشــور، بيان كرد: رشــد 

هشت درصدى اقتصاد در شــهر مشهد شدنى 
اســت. تمام توان خودمان را براى اين موضوع 
مى گذاريم تا در ســال 98 شهر مشهد اين رشد 

را داشته باشد.

  چــرا شــهرداری از تیم های ورزشــی حمایت

می کند؟

او در پاســخ به پرســش ديگرى درباره نحوه و 
چرايى كمك به تيم هاى ورزشى، اين طور گفت: 
سال گذشته و در ابتداى شروع ليگ  برتر، تيم 
فوتبال پديده در وضعيت نابسامانى قرار داشت 
و با توجه به اينكه بخش خصوصى توان و انگيزه 
ورود نداشت، شهردارى در پاسخ به درخواست 

مردم از اين تيم حمايت كرد.
با اين حال به گفته كلائى «ايــن حمايت ها از 
حالت مســتقيم خارج شده اســت و به مالك 
تيم گفته شــده كــه در زمينه هــاى مختلف 
سرمايه گذارى كند و شهردارى نيز از آن حمايت 
خواهد كرد. همان طور كه مشخص است، ايجاد 
كمپ ورزشى با همكارى مالك پديده در دست 

اقدام است».
وى افزود: اكنون تيم واليبال مشــهد دچار اين 
مشكل شــده اســت و ما علاقه مند هستيم كه 

بخش خصوصى اگر توان دارد، وارد شود.
او درباره ديگر زيرساخت هاى ورزشى بيان كرد: 
برنامه ريزى براى ســاخت يك ســالن ورزشى 
سرپوشيده شش هزارنفرى و ايجاد يك مجموعه 
ورزشى براى جانبازان و معلولان در حال انجام 

است.

 از کارهای گذشته ام خداحافظی کرده ام

كلائى همچنين در پاسخ به پرسشى درخصوص 
حضور خود و يكى از معاونانش در يك شركت 
نمايشــگاهى اظهار كرد: شــخصا درباره اين 
موضوعات بسيار حساس هستم و بر اين اساس، 
روز اولى كه مى خواستم به شهردارى بيايم، به 
دســتگاه هاى نظارتى مراجعه كردم و  در مورد 
گذشته و كسب وكارها صحبت كردم. مهم اين 
است كه وقتى وارد چنين پست هايى مى شويم، 
بايد از كارهاى گذشته خداحافظى كرده باشيم. 
بله، در فعاليت هاى نمايشگاهى حضور داشتيم، 
اما قبل از اينكه به شهردارى هاى مشهد و  تهران 
بيايم، اين فعاليت ها را ترك كردم. با اين وجود 
مخالف آن هستم كه مجموعه اى كه قبلا در آن 

حضور داشته ايم، تعطيل شود.
وى اضافه كرد: در اين زمينه برخوردارى از رانت 
وجود ندارد. صنعت نمايشگاهى ديگر مانند قبل 
نيست و زيان آور است و به همين واسطه، ديگر 

رانت زيادى وجود ندارد.

 ۳ مأموریت برای معاون فرهنگی

شهردار مشهد درباره عملكرد معاون فرهنگي 
خود گفت كــه به او 3 مأموريــت محول كرده 
اســت و چون اين 3 مأموريت بلندمدت است، 
نمى توان عملكــرد را ارزيابى كــرد. به گفته او 
اولين كار، فرهنگ شــهروندى است كه شامل 
2 مسئله عبور و احترام به خط عابر پياده و دوم 
تفكيك زباله از مبدأ اســت. من از فرايندى كه 
در اين زمينه پيگيرى مى شود، ناراضى نيستم. 
موضوع دوم حمايــت از اصحاب فرهنگ و  هنر 
است و موضوع سوم نيز توسعه فضاهاى فرهنگى 
است و من با اين 3 شــاخص، عملكرد ايشان را 

ارزيابى  مى كنم.

  حمایت از کسب وکارهای وابسته به سوغات و

توافق با ماهان

اين اولين بارى بود كه يكى از مسئولان اين شهر 
درباره ســوغات زيارت به صورت عملى پاســخ 
مى داد. شهردار مشهد اين خبر را داد كه بعد از 
مذاكره شش ماهه با شركت ماهان، تقريبا به يك 
توافق براى حمايت از كسب وكارهاى وابسته به 

سوغات رسيده است.
كلائى اين طور توضيــح داد: در اين زمينه وارد 

گفت وگو شده ايم و توافق نسبى با شركت ماهان 
و شــركت هاى جانبى آن انجام شده است. در 
نهايت حمايت از كسب وكارهايى كه به موضوع 
سوغات وابسته است، يكى از وظايفى است كه 
براى شركت ماهان تعريف مى شود. اين موضوع 
اســتفاده از يك هماهنگ كننــده در موضوع 
گردشگرى اســت و شــركت ماهان به عنوان 
حمايت كننده از حلقــه توليــد و توزيع براى 

خدمات زيارت خواهد بود.

 دفاع شهردار از امام جمعه مشهد

يكى از خبرنگاران، در رابطه با كمبود فضاهاى 
فرهنگى در حاشيه شهر و مخالفت امام جمعه 
مشــهد با احداث چنين فضاهايى سؤال كرد و 
شهردار مشهد هم در اين رابطه به صورت صريح 

پاسخ داد.
او گفت: بايد همين جا از امام جمعه مشهد دفاع 
كنم. آيت ا... علم الهدى واقعا با ســينما و تئاتر 
مخالف نيســتند و اين در حالى است كه خيلى 
گفت وگوها بين ما و ايشــان شــديد است. در 
رويكردها بحث وجود دارد، اما ايشان با تئاتر و 
سينما مخالف نيستند. كلائى با اشاره به وجود 2 
رويكرد در حوزه فرهنگى، بيان كرد: مقرر شده 
است در فضاهاى حاشيه شهر اصفهان، مشهد و 
شيراز امكانات لازم در اختيار قرار گيرد تا سينما 
بســازند و در همين زمينه مشــغول گفت وگو 
هستيم تا سرانه صندلى ســينماها در مناطق 
حاشيه شــهر افزايش يابد. همچنين مشهد در 
زمينه تئاتر مشكلات زيرساختى دارد و احداث 

پرديس تئاتر در اولويت است.
شهردار مشهد همچنين اظهار كرد: در توسعه 
فرهنگ سراها در حاشيه شهر نيز مصر هستيم 
و توســعه فضاهايى را با محوريت كتاب نيز در 
دســتوركار قرار داديــم. در اين راســتا دنبال 

مخاطب در موضوعات فرهنگى هستيم.
شهردار مشــهد همچنين درخصوص آخرين 
وضعيت احداث خط دوم قطارشــهرى مشهد 
اين خبر را داد كه تــا 20 روز آينده اين خط تا 

ايستگاه شهيد كاوه فعال مى شود.

 برخورد با ۷۰۰ متخلف در شهرداری

كلائى با بيان اينكه در سه ماهه اول سال جارى 
با نزديك به 700 متخلف به شكل هاى مختلف 
برخورد شــده اســت، افزود: بازشــدن برخى 
پرونده ها در ديوان عدالت ادارى، ويژه مصوباتى 
است كه اخذ شده و اجرا مى شــود، اما خلاف 
قانون است؛ گرچه با توجه به رويكرد فرماندارى 
كه با دقت نظر مصوبات را بررسى مى كند، اين 

بخش رشد نكرده است.
وى افزود: بخش ديگر اختلافات بين دستگاهى 
است و پرونده هايى از اين دست ممكن است در 
ديوان افزايش يابد. اختلافاتى بين دستگاه هاى 
مختلف وجود دارد و فضاى كسب وكار را تخريب 
كرده است. براى نمونه با آستان قدس 40 يا 50 
مورد اختلاف داريم كه دودش به چشــم مردم 
مى رود؛ چرا كه رويكرد اين بوده است كه روى 
اختلافات سرپوش گذاشته شود و به سراغ آن ها 
نروند. وى گفت: ما معتقديم اين مشكل بايد رفع 
شود و براى تعيين تكليف وارد شويم. به همين 
دليل به كسانى كه بين شهردارى و دستگاه هاى 
ديگر مانده اند، توصيه مى كنيم به ديوان عدالت 

ادارى مراجعه كنند.
شهردار مشــهد در ادامه تأكيد كرد كه از اين 
جراحى اســتقبال مى كنيم؛ چون آراى قضايى 
براى زخم هايى كه مدت هاست بر جاى مانده، 

مى تواند درمان و راه گشا باشد.

  پروژه های میدان شــهدا در گرو شــرایط مالی

کشور

وى در پاسخ به پرسشى درخصوص پروژه هاى 
ميدان شــهدا، بيان كرد: تاكنون پلازا و معابر 
پيرامون ميدان شــهدا تكميل شــده اســت. 
قسمت دوم، ايســتگاه هاى مهم تقاطع خط 2 
و  3 قطارشهرى است. عمليات اجراى ايستگاه 
ميدان شهداى خط 3 قطارشهرى تا پايان سال 
99 به پايان مى رســد و البته كار خيلى سختى 
است. از سوى ديگر احياى فضاى ميدان شهدا 
نيز وابسته به سرمايه گذاران است. پروژه مينو در 
جنب شهردارى اســت و سرمايه گذار  نتوانست 
آن را اجرا كند. همچنيــن پروژه هاى ديگرى 
وجود دارد كه اجراى آن ها تابع شــرايط مالى 

كشور است.

 پروژه ها با تأييد معلولان افتتاح می شود

كلائى با اشاره به بهسازى معابر ويژه شهروندان 
داراى معلوليت، گفت: بهره مندى از نظرات افراد 
داراى معلوليت در بهره بــردارى از پروژه هاى 
شهرى، جا افتاده و لزومى ندارد هر دفعه خبرى 
شود. مديران و پيمانكاران نيز تفهيم شدند كه 
اگر نقصى در زمينه عبور و مرور شهروندان داراى 
معلوليت وجود داشته باشد، پروژه بهره بردارى 

نمى شود.
شهردار مشهد در ادامه اظهار كرد: مناسب سازى 
در پروژه جلوخــان انجام شــده و بازديدى در 
اين خصوص نيز صورت گرفته اســت؛ چرا كه 
تأكيد شــده پروژه اى كه افتتاح مى شود، بايد 

مناسب سازى شده باشد.

همانند بســيارى از برنامه هــاى خبرى، اين 
نشســت مطبوعاتى هم خالى از حاشيه نبود. 
در ميانه اين نشســت، خبرنگار ايرنا به نحوه 
پاسخ گويى معاون فرهنگى شهردارى مشهد 
انتقاد كرد و گفــت كه او يا تلفنش را پاســخ 
نمى دهد يا در صورت پاسخ دهى خبرنگار را به 
روابط عمومى معاونت فرهنگى مرتبط مى كند. 
كلائى در اين رابطه به خبرنگار گفت كه حتما 
براى بهبود روابط معاون فرهنگى شــهردارى 
با خبرنگاران به او توصيه هايــى خواهد كرد. 
نزديك به انتهاى جلســه بود كه كلائى براى 
راستى آزمايى اين موضوع خواست تا با زارعى، 
معــاون فرهنگى خود در حضــور خبرنگاران 
تماس بگيرد. خبرنگاران درخواست كردند كه 
اين تماس با گوشى تلفن خود خبرنگار انجام 
شود كه خبرنگار ايرنا در تماس با زارعى، معاون 
فرهنگى شهردارى، پاســخى دريافت نكرد. 
در ادامه، شهردار مشهد خواست تا خودش با 
معاونش تماس بگيرد و گوشــى خود را روى 
حالت بلندگو قرار داد. بلافاصله بعد از زدن يك 
بوق، زارعى تلفن خود را جواب داد و خبرنگاران 
حاضر در نشســت با صداى بلنــد خنديدند. 
شهردار مشــهد از زارعى پرسيد كه چرا تلفن 
خبرنگاران را جواب نمى دهى و زارعى اين طور 
جواب داد كه من آن قدر در جلسات هستم كه 
حتى تلفن همسر و فرزندانم را هم نمى توانم 
پاسخ دهم. اين مكالمه با بيان كلمه اى نامناسب 
به خبرنگاران از سوى معاون فرهنگى به پايان 
رسيد و كلائى هم اين طور گفت كه «فشار كارى 
زيادى روى دوش معاونانش به خصوص معاون 
فرهنگى و شهرسازى وجود دارد و بايد آنان را 
درك كنيم؛ هر چند اشتباه از من بود كه اعلام 

نكردم تلفن روى حالت بلندگو قرار دارد».
او ادامه داد: در مجموع ما بايد واقع گرا باشيم. 

فشارى كه روى مديران ماست خيلى زياد است. 
بنابراين بنده بايد رعايت مى كردم و مى گفتم 
كه تلفن روى حالت بلندگو است. بنده خودم 
زير فشار فراوان بوده ام و بايد از حقوق ايشان 
دفاع كنم.  البته پاسخگو نبودن و نكته اى كه 
آقاى زارعى اشــاره كرد هر دو مردود است و 
هر دو آن بايد درست شــود. اين هم از اثرات 

شفافيت است. 
اين اتفاق با حاشــيه هاى بســيارى در فضاى 
مجازى نيز همراه بود. خبرنــگاران و فعالان 
رسانه اى در توئيتر، تلگرام و اينستاگرام درباره 
اين اتفاق و نحوه صحبت كردن معاون فرهنگى 
واكنش هاى متفاوتى داشــتند؛ بــا اين حال 
مهدى زارعى، عصــر ديروز به ايــن موضوع 
واكنش نشان داد و عذرخواهى كرد. او نوشت: 
«گاهى تقدير بر آدمى چندان سخت مى گيرد 
كه عنان از كفت رها مى شــود و آنچه در دل 
نيســت، بر زبان مى آيد و موجب شرمسارى 

مى گردد.
 مى دانم دوســتان و عزيــزان خبرنگارمان از 
سهوى كه روى داده اســت، رنجيده خاطرند. 
قصدم نه تطهير رفتار نكوهيــده ام، كه بنيان 
بهانه اى  است كه سرنوشــت به شيوه آزمون 
بر رفتار مــن نوشــت. فرزند كوچكــم را در 
بند بيمارى فكنــد و مرا عاجــز از هميارى و 
درمان وى وانهاد تا رنج پــدرى و اندوه ناتوانى 
بر من غالب شــود و آن پيش آيد كــه نبايد. 
لــذا بدين وســيله از خبرنــگاران، شــهردار 
محترم و همه دوســتان خدمتگزار در جامعه 
مطبوعات كشــور كه همواره دل در گرو نشر 
آگاهى و توســعه وطن دارند، پوزش مى طلبم 
كه آدمى محل خســران اســت و اشــتباه. 
صميمانه ترين عــذر مرا بپذيريــد و مرا عفو 

نماييد».

  حاشیه های یک تماس تلفنی
 معاون فرهنگی از اصحاب رسانه عذرخواهی کرد


